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Je zimní čas, což evokuje obvykle zdání klidu. Opak je pravdou a na úřadě je 
rušno. Všechny složky samosprávy i státní správy pracují na zadaných úko-
lech. Odbor správy majetku a investiční komise připravují investice města na 
tento rok. Dokončujeme strategický plán města a finalizujeme akční plán to-
hoto dokumentu tak, aby na jednání únorového zastupitelstva jak investice, 
tak strategický plán mohly být přijaty usnesením zastupitelstva. 
Dobře se rozběhla i práce výborů ZM. Finanční výbor pracuje pod vedením 
Ing. Zuzany Bělohradské a kontrolní výbor vede Lukáš Reichel. Oba výbory 

již provedly potřebné kontroly. Zastupitelstvo města ustanovilo výbor rozvoje 
města, který se, jak jeho název napovídá, bude věnovat zásadním otázkám 
rozvoje města a spolupráci s developery. Výbor vede Ing. Petra Pelešková. 
Zastupitelstvo ustanovilo výbory a rada města ustanovila komise, které jsou 
jejím poradním orgánem. Komise čeká hodně práce, a to jak řešení odborných 
témat, tak vytvoření jednacích řádů a jiných dokumentů k zajištění své čin-
nosti. V prosincových novinách jsme vás informovali o personálním obsazení 
výborů a komisí, ale protože od té doby došlo k určitým změnám, předkládá-
me aktuální přehled.
Všem zaměstnancům města, zastupitelům, radním, členům výborů a komisí 
přeji klid a rozvahu v náročné práci pro město Libčice nad Vltavou. 

Ing. Pavel Bartoš, MBA

KONTROLNÍ VÝBOR
Lukáš Reichel – předseda
Zuzana Cejpková
Lukáš Paluka
Ing. Roman Šebl
Bc. Monika Vyhlídková

FINANČNÍ VÝBOR
Ing. Zuzana Bělohradská – předsedkyně
Ing. Marek Coufal
Ing. Eva Sochorová 
Ing. Vladimír Urbánek
Vladimír Vrábel

VÝBOR ROZVOJE MĚSTA
Ing. Petra Pelešková – předsedkyně
Ing. Pavel Bartoš, MBA
Ing. Vít Penížek, Ph.D.
Ing. Petr Kosík
Ing. Ilona Chrtová

KOMISE ŠKOLSKÁ 
A KULTURNÍ
Ing. Jiří Slanina – předseda
Hannah Bartíková
Bc. Alice Králová
Olga Mračková
Doc. RNDr. Petr Musil, Ph.D. 

KOMISE SPORTOVNÍ
Günter Bittengel – předseda
Tomáš Hykeš
Tomáš Chrt
Ing. Jiří Lain
PhDr. Radka Peřinová, Ph.D.

KOMISE ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ
Prof. Ing. Jaromír Šantrůček, CSc. – předseda
Mgr. Petra Nováková
Mgr. Ing. Lukáš Pacek, Ph.D.
Jiří Pekárek
Ing. Jana Ulbriková

VÝBĚROVÁ KOMISE
Ing. Petr Kosík – předseda
Günter Bittengel
JUDr. Jana Márová
Stanislav Procházka
Ing. Vladimír Urbánek

INVESTIČNÍ KOMISE
Jaroslav Čermák – předseda
Ing. Pavel Bartoš, MBA
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Ing. Ilona Chrtová
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DOTAČNÍ KOMISE
Hannah Bartíková – předsedkyně
Mgr. Renata Baxová
Ing. Petr Kosík
Ing. Jakub Semián
Ondřej Veszelei

KOMISE 
PRO OTEVÍRÁNÍ OBÁLEK
Jaroslav Čermák
Ing. Roman Dědič
Jiří Trdlica

POVODŇOVÁ KOMISE
Ing. Pavel Bartoš, MBA – předseda
Jaroslav Čermák
Vladimír Čmelík
Ing. Roman Dědič
Jan Dostál
Jaroslav Náměstek
Josef Vacek

REDAKČNÍ RADA 
LIBČICKÝCH NOVIN
Hannah Bartíková – šéfredaktorka
Kateřina Babková
Ing. Jiří Slanina
Ing. Vladimír Urbánek
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06. 2. Povídání u kávy a čaje
13. 2. Tvořivá činnost
20. 2. Procvičování paměti
27. 2. Společenské hry

TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v roce 2019

SOBOTA
 9. února
 9. března
 13. dubna
 11. května
 8. června
 10. srpna
 14. září
 12. října
 9. listopadu

Kontejnery budou v době od 8:00 do 12:00 umístěny na 
obvyklých místech.

Ajexejevič, S.: Poslední svědci. Sólo pro dětský hlas, 
                               Pistorius a Olšanská 2018
Baume, S.: Vyšlapaná čára, Odeon 2018
Bryndza, R.: Chladnokrevně. Další případ Eriky Fosterové, 
                            Cosmopolis 2018 
Cogmag, G.: Neviditelná knihovna, Dobrovský 2017
Hájková, D.: Republika československá 1918-1939, NLN 2018
Krivak, A.: Dlouhý návrat, Odeon 2018
Mawer, S.: Pražské jaro, Kniha Zlín 2018
May, P.: Akta Enzo V. Zpětný ráz, HOST 2018 
Sís, P.: Robinson, Labyrint 2017
Štráfeldová, M.: Svatý rváč. Román o Jeronýmu Pražském, 
                                   Garamond 2017
Vondruška, Vl.: Husitská epopej VII. 1472-1485, MOBA 2018 
                                                                                                      Šárka Sekerová

ZMĚNA U SVOZU BIO ODPADU
V letošním roce dochází poprvé ke značení BIO popelnic (hně-
dých) žlutou známkou. Přecházíme tím do podobného systému 
jako u komunálního odpadu. Rozdíl je pouze v počtu popelnic. 
Na správě majetku si můžete o přidělení bio popelnice požádat. 
Upozorňujeme na to, že na jedno číslo popisné bude přidělena 
pouze jedna bio popelnice. 
Nalepení známek proběhne v pátek 22. března 2019 v dopoled-
ních hodinách pracovníky správy majetku. V tento den je třeba 
umístit popelnice před domy. Nebude-li popelnice označena tou-
to známkou, svozová firma odvoz bio odpadu neprovede. Potom 
je nutné odpad likvidovat na vlastní náklady.

Jaroslav Čermák, správa majetkuNA CESTÁCH v r. 2018
Díky finančnímu příspěvku, který jsme od města obdrže-
li, jsme navštívili dvacet krásných měst při deseti výletech. 
Projeli jsme východní, střední, západní i severní Čechy. Vi-
děli jsme krásné zámky, lázně i poutní místa v nejsevernějším 
cípu naší země.
Během roku jsme též navštívili zajímavá místa Prahy, diva-
delní představení a koncerty v divadle U Valšů, které pořádá 
Život 90.
I na tento rok jsem připravila několik zajímavých výletů. 
23. března 2019 se bude  konat od 14 hodin v restauraci Na 
plovárně schůze, kde již budou oznámeny bližší informace  
k výletům.
Pokud bude mít někdo zájem o poznání a obohacení se krás-
nými zážitky na cestách, bude mezi námi vítán.

Jana Janovská, vedoucí výletů
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Na zastupitelstvu města č. 2 dne 19. 12. 2018 
byl zřízen nový orgán zastupitelstva - jde  
o výbor rozvoje města. Tento nový výbor na-
hrazuje dříve sestavenou pracovní skupinu. 
Oproti ní má výbor zastupitelstva zřetelně 
vymezené postavení i odpovědnost, plní 

úkoly, kterými ho pověří zastupitelstvo města, a tomu také odpovídá za 
svoji činnost.  
Obzvláště příznivě pro budoucnost města hodnotím na celé věci skuteč-
nost, že předsedkyní tohoto výboru se stala kolegyně Ing. Petra Peleško-
vá z našeho Libčického občanského spolku LOS. Ta byla do této funkce 
zvolena jednohlasně všemi patnácti zastupiteli. 
Dalšími členy výboru se stali dva zástupci spolku Liběhrad (starosta P. 
Bartoš a místostarosta V. Penížek), jeden zástupce TOP 09 (P. Kosík)  
a jeden zástupce ODS (I. Chrtová). Oceňuji, že i všichni ostatní zastu-
pitelé mimo LOS přiznali svým hlasováním kompetence a dovednosti, 
které Petra Pelešková pro vedení výboru má. Věřím, že i přes politicky 
nelehkou pozici, kterou ve výboru bude mít, jí bude naplno umožněno 
zužitkovat své mnohaleté praktické a odborné zkušenosti z vedení sta-
vebního úřadu s regionální působností ve prospěch celého města.
Pracovní náplň výboru pro rozvoj města zatím zahrnuje:
1) Aktivní jednání s investory - rozumějme tím především stavby, které 

budou mít významnější vliv na své okolí.
2) Vytvoření návrhu pravidel pro spolupodílení se investorů na výstav-

bě/spolufinancování infrastruktury města.

3) Práci na přípravě nového územního plánu.
4) Aktualizaci akčního plánu města .
5) Výpomoc v oblasti urbanistického a architektonického rozvoje města.

Úskalí pro efektivní práci a řešení úkolů svěřených výboru zastupitel-
stvem může představovat názorová a zájmová odlišnost jeho jednotlivých 
členů. Přesto všechno má výbor dobré předpoklady pro usměrňování de-
veloperských aktivit ve prospěch města a jejich zárukou je v mých očích 
právě zvolená předsedkyně. 
Libčický občanský spolek LOS svůj postoj k usměrňování rozvoje města 
deklaroval již ve svém volebním programu: 

„Chceme se poučit z chyb blízkých obcí, ale nové vý-
stavbě bránit nelze. Nové lokality musí být funkční 
součástí města. Vedle bydlení by měly přinést i po-
třebné služby, zázemí a obchody a být místy, kde se 
budeme potkávat s novými sousedy. Na růst počtu 
obyvatel je potřeba připravit i městské služby.”

Máme představu o základních principech, kterými by se město směrem  
k investorům mělo řídit, aby se možné negativní dopady budoucího růstu 
počtu obyvatel co nejvíce minimalizovaly.
Novému výboru a jeho předsedkyni přeji mnoho úspěchů a dobrou spo-
lupráci se všemi jeho zvolenými členy. Ing. Roman Šebl,

zastupitel za Libčický občanský spolek LOS

LIBČICKÝ OBČANSKÝ SPOLEK V ČELE VÝBORU ROZVOJE MĚSTA 

V předadventním období ke mně od souseda ze sídliště doputoval 
užitečný podnět (za jeho iniciativu tímto také děkuji). Zajímal se o 
to, zda by město zřídilo službu sběru olejů a tuků z domácností. Tím 
by mohlo dojít k postupné eliminaci nežádoucího stavu, při kterém 
většina oleje a tuků především z vánočního vcelku intenzivního sma-
žení končí v městské kanalizační síti. 
Tuk je nepřítelem nejen v kanalizaci, ale i v čistírně odpadních vod. 
Největším problémem jsou pak především tuky, které jsou za poko-
jové teploty tuhé – máslo, sádlo, tuky, čokolády. Pokud takový typ 
rozehřátého tuku vylijete do odpadu, v kanalizaci při teplotě deseti 
dvaceti stupňů opět ztuhne a postupem času hrozí ucpání domovní 
přípojky či dokonce samotné kanalizační stoky.
Libčice spustí testovací provoz
Oslovil jsem proto tajemníka městského úřadu s dotazem, zda by 
bylo v možnostech města umístit několik nádob na sběr tuků a ole-
jů. Například na sídlišti by umístění pouhých dvou takových nádob 
obsloužilo hned desítky domácností na jednom místě a mohlo by 
se tak jednat z pohledu vynaložených nákladů o velmi efektivní test. 
Pro podporu argumentace, že taková služba může fungovat i u nás, 
bylo potřeba uvést další více konkrétní příklad z Prahy 2, kde již tato 
služba probíhá. Dobrá věc se nakonec podařila a město nyní při-
pravuje zkušební umístění prozatím jedné nádoby na použité tuky 
z domácností, která v dohledné době (přesné datum oznámíme na 
webu města) bude stát před sběrným místem v ulici Družstevní za 
kulturním domem. 
Návod na použití nádob
Černé nádoby s hnědým víkem jsou zřetelně označeny polepem  
s návodem. Jsou uzamčeny, aby se zamezilo vhazování nepatřičného 
odpadu, ale také manipulaci s obsahem. Použitý olej či tuk včetně 
sádla (pokud možno bez zbytků potravin, strouhanky apod.) lze 
přinést slitý do vlastních PET-lahví a ty následně vhodit do otvoru  
v kontejneru. (zdroj: web Prahy 2)
Kuriozita z Londýna
Tuky a oleje vypuštěné do kanalizace trápí i hlavní metropole světa. 
Například v Londýně v září roku 2017 kompletně ucpal kanalizaci 
obří valoun sraženého tuku a špíny, který vážil neuvěřitelných 130 

tun a dosahoval délky 250 m. Začalo se mu přezdívat „fatberg“ a jeho 
část je vystavena v Londýnském muzeu. 
Využijme tedy příležitosti a zachovejme se ke svému prostředí še-
trně. Ulevíte tím přírodě, své domovní kanalizaci, městské stoce  
i čistírně odpadních vod. 

Ing. Roman Šebl,
zastupitel za Libčický občanský spolek LOS

SBĚR OLEJŮ A TUKŮ Z DOMÁCNOSTÍ
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Únorem končí projekt Strategické plánování rozvoje města Libčice nad 
Vltavou. Poslední dva měsíce byly v duchu finalizace jednotlivých částí 
strategického plánu a urbanistické studie.
Závěrem loňského roku vrcholila diskuze nad akčním plánem (přehled 
aktivit pro rok 2019 a 2020), který byl v pracovní verzi projednán 10. led-
na mezi zastupiteli. Projektové náměty, které nebyly zahrnuty do akční-
ho plánu, byly posunuty do zásobníku projektů. Žádný z projektů by tak 
neměl zapadnout. Častějším jevem je, že se projektové náměty překrývají  
a vzájemně se prolínají. Jak již bylo mnohokrát zmíněno - největším  
a současně nejtěžším úkolem je výběr toho, na co se má v bezprostřední 
době město zaměřit. V průběhu ledna se ještě upravovaly konečné for-
mulace a uspořádání výsledného dokumentu, probíhaly diskuze nad fi-
nální podobou vize města, strategickými cíli a dalšími detaily. 
Je krátce po volbách a vedení města v tomto volebním období čeká hodně 
práce. Již na některých projektech je třeba začít pracovat okamžitě, napří-
klad na zpracování nového územního plánu. Samotné realizaci a plnění 
akčního plánu však bude předcházet schvalovací proces, který proběhne 
ve třech úrovních. Nejprve musí veškeré dokumenty zkontrolovat strate-
gická komise, jež je následně předá radě města k přijetí. Pokud rada města 
neshledá na díle nedostatky, doporučí je zastupitelstvu města ke schvá-
lení. Poté může starosta města Ing. Pavel Bartoš, MBA oficiálně převzít 
dokumenty od zhotovitelů. 
Veškeré dokumenty jsou zveřejněny na webu města včetně příloh. Čeká 
nás poslední aktivita projektu, a tím je organizace závěrečné konference. 
Zde budou veřejnosti prezentovány v ucelené podobě jednotlivé výstu-

py od analýzy současného stavu města přes návrhovou část, do které se 
intenzivně zapojila veřejnost, až po akční plán, tedy přehled co a kdy se 
bude realizovat v letech 2019 - 2020. Jedním z hlavních limitů rozvoje 
města jsou finanční prostředky. I když naše město hospodaří velmi dobře, 
některé navržené projekty několikanásobně překračují finanční možnosti 
města. Proto je nutné se v následujících měsících a letech intenzivně vě-
novat vyhledávání vhodných dotačních výzev a dalších možností spolu- 
investování finančně náročných projektů. 
Strategický plán se bude periodicky aktualizovat, včetně průběžného mo-
nitoringu jeho naplňování. Aktualizace akčního plánu bude probíhat kaž- 
doročně a na tomto procesu by se měla podílet i veřejnost. Občané bu-
dou mít možnost ve stanovené lhůtě se vyjádřit k navrženým projektům. 
Na závěr je třeba říci, že strategický plán včetně urbanistické studie je 
kompromisním dílem mnoha lidí, kteří zde promítli své názory a podněty 
s ohledem na finanční, provozní a lidské zdroje města. Děkuji všem, kteří 
nelitovali volného času a přispěli k tvorbě tohoto pro město tak zásadní-
ho dokumentu. 
Pokud vás zajímá, co se v Libčicích změní a kam bude město směřovat 
své investice, přijďte na konferenci Skryté fenomény a potenciály města 
Libčice nad Vltavou, kde se vše dozvíte. Bližší informace najdete na webu 
města nebo na plakátech. Těším se na viděnou 18. února 2019 od 18 ho-
din v kulturním domě.
Své připomínky a náměty můžete zasílat na koordinatorsp@libcice.cz

Mgr. Kateřina Hrachovcová,
koordinátor strategického plánování

KONFERENCE O BUDOUCNOSTI LIBČIC

Zveme všechny občany na konferenci 

SKRYTÉ FENOMÉNY A POTENCIÁLY
MĚSTA LIBČICE NAD VLTAVOU, 

která se uskuteční 
v pondělí 18. února 2019 od 18 hodin 
v kulturním domě Libčice nad Vltavou.

Zajímá vás, co se v našem městě změní? 
Chcete vědět kam budou směřovat hlavní investice? 
Nebojte se zeptat a diskutovat s představiteli města.

Těšíme se vás.

Projekt „Strategické plánování ve městě Libčice nad Vltavou“ s registračním číslem CZ.03.4.74/0.0/0.0/16_033/0002864 je spolufinancován Evropskou unií
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ZAPOJTE SE DO KOMUNITNÍHO PLÁNU ORP ČERNOŠICE
Připravuje se 1. komunitní plán sociálních služeb ORP Černošice.

Máte zájem a chuť podílet se na přípravě tohoto plánu?
Máte podněty, připomínky či dotazy 

k množství, kvalitě či dostupnosti sociálních služeb 
na našem území?

Máte zájem na zlepšení situace v této oblasti?

Tak potom neváhejte a napište nám do 31. března 2019
 na emailovou adresu

jana.blehova@mestocernosice.cz
jana.hybnerova@mestocernosice.cz

Telefon
221 982 302

Projekt „Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb pro ORP Černošice“ je spolufinancována Evropskou unií. Registrační číslo: CZ.03.2.63/0.0/0.0/16_063/0006552

PRODEJ SLEPIČEK
Drůbež Červený Hrádek

opět prodává slepičky našeho chovu typu

TETRA HNĚDÁ
DOMINANT

ve všech barvách

GREEN-SHEEL
typu Araukana 

Stáří: 14 - 19 týdnů.
Cena: 199 - 209 Kč/ks dle stáří.

Prodej:

4. března 2019 
v 10 hodin

Libčice nad Vltavou u kulturního domu.

Výkup králičích kožek
- cena dle poptávky

Bližší informace: Pondělí - Pátek 9.00 - 16.00 
na tel.: 601 576 270, 606 550 204, 728 605 840
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Za jakých podmínek? Jsou tyto podmínky stanovené zákonem, nebo zá-
leží na konkrétní domluvě pronajímatele a nájemce? Majitelé často žijí  
v domněnce, že je rozhodnutí, kdy a na jak dlouho svou nemovitost na-
vštíví, pouze na nich. Je tomu opravdu tak?
Stále rostoucí trend pronajímání nemovitostí poskytuje oběma stranám 
řadu výhod. Pro pronajímatele mezi ně patří pravidelný příjem v podo-
bě nájemného a rostoucí hodnota nemovitosti. Hlavními výhodami pro 
nájemníky jsou minimální počáteční investice a flexibilita z hlediska stě-
hování.

Pronájem nemovitosti však s sebou často přináší i nevýhody. Častým 
problémem, který se v souvislosti s pronajímáním nemovitosti vyskytuje 
a týká se obou stran, je, kdy a za jakých podmínek smí pronajímatel vstu-
povat do bytu.
Majitelé nemovitostí mohou mít dojem, že je jejich pozice opravňuje ke 
vstupu bez ohlášení a ve frekvenci, kterou si sami určí. Právo na kontrolu 
majetku tak může stát proti právu na ochranu soukromí nájemníka.
Závazky pronajímatele související s jeho vstupem do nemovitosti
Podle občanského zákoníku se pronajímatel nájemní smlouvou zavazuje 
k přenechání věci (bytu, nebo domu) tak, aby ji mohl nájemce užívat k 
ujednanému nebo obvyklému účelu. Pokud není tedy v nájemní smlouvě 
uvedeno, že si nájemce přeje zahrnout pronajímatele do svého soukromé-
ho života, je pronajímatel povinen dodržovat podmínky pro vstup do bytu.
Dále je pronajímatel povinován zajistit nájemci nerušené užívání nemo-
vitosti po dobu nájmu. Jeho povinností je ale zároveň také udržovat byt 
v takovém stavu, aby mohl sloužit k užívání, ke kterému byl pronajat. 
Počítá se tedy s tím, že bude zajišťovat větší opravy a změny dohodnuté  
s nájemcem. Termín, kdy budou opravy či úpravy v bytě probíhat, musí 
pronajímatel oznámit nájemci v přiměřené době předem.
Během pronájmu nemá pronajímatel právo věc měnit bez dohody s ná-
jemcem. Nemůže tedy například při nepřítomnosti nájemce navštívit byt 
a zahájit rekonstrukci bez předchozí domluvy.
Pronajímatel také obvykle chce průběžně kontrolovat, zdali nájemce na-

kládá s jeho majetkem podle stanovených podmínek nájemní smlouvou 
a zákonem. Jeho vstup do nemovitosti v době nájmu je tedy oprávněný, 
jsou-li dodrženy podmínky, za kterých bude do nemovitosti vstupovat.
Pronajímatel je povinen oznámit návštěvu předem
Občanský zákoník uvádí, že pokud pronajímatel oznámí nájemníkovi 
návštěvu předem v přiměřené době, nájemník by mu měl umožnit pro-
hlídku v nezbytném rozsahu za účelem drobné opravy, nebo údržby ne-
movitosti.
Zákon nespecifikuje formu, kterou pronajímatel návštěvu ohlásí, ani lhů-
tu, která jí musí předcházet. Právníci doporučují si tato pravidla domluvit 
předem a zavést do nájemní smlouvy, aby nedocházelo k nejasnostem  
a nedorozuměním. Tato dohoda může být například ustanovena na zá-
kladě oznámení e-mailem dva týdny před plánovanou návštěvou prona-
jímatele.
Výjimečné situace umožňující vstup pronajímatele bez předchozího 
oznámení
Předchozí oznámení pronajímatele není nutné v případě, je-li nezbytné 
zabránit škodě nebo hrozí-li nebezpečí z prodlení. Může se jednat napří-
klad o situaci, kdy z bytu vychází kouř, kterého si všimnou sousedi, když 
nájemník není v bytě přítomen.
Sleva z nájemného při příliš častých kontrolách
V případě, že kontrola či provádění oprav nebo úprav způsobí nájemci 
podstatné potíže, má ze zákona právo na slevu z nájemného. Podstatnými 
obtížemi jsou myšleny ty, které ho omezují v právu na užívání pronajaté 
věci. Mohou to být například příliš časté návštěvy v brzkých ranních nebo 
pozdních večerních hodinách na nepřiměřeně dlouhou dobu.
Neshodnou-li se obě strany na tom, co jsou podstatné obtíže (nechce-
li pronajímatel uznat, že potíže způsobil a uznat slevu na nájemném), je 
možné tento spor řešit soudně.
Dlouhodobá nepřítomnost nájemce
Dalším důvodem ke kontrole bytu může být nepřítomnost nájemníka 
delší než dva měsíce. Pokud pronajímatel nedostane od nájemce kontakt 
na osobu, která mu poskytne za jeho dlouhodobé nepřítomnosti přístup 
do bytu, bude-li to zapotřebí, má právo do bytu vstoupit. Využívá-li za 
dobu nepřítomnosti nájemníka za něj byt někdo jiný, nemusí pronajíma-
teli svou nepřítomnost oznamovat.
Může se stát, že nájemce zmizí bez ohlášení a beze stopy. Pokud nájemce 
dlouhodobě nereaguje na kontaktování pronajímatele po vypršení lhůty 
dvou měsíců nepřítomnosti v bytě, může pronajímatel do bytu vstoupit.
Vstup do nemovitosti před skončením nájmu
Pronajímatel má právo na vstup do bytu též před skončením nájmu.  
V případě, že je znám den skončení nájmu, je nájemce povinen umožnit 
přístup do bytu novému zájemci o pronájem v doprovodu pronajímatele 
v době tří měsíců předem. Návštěva musí být pronajímatelem ohlášena  
i v tomto případě v přiměřené době předem.

Ondřej Veszelei, finanční poradce

KDY MŮŽE MAJITEL VSTOUPIT DO PRONAJATÉ NEMOVITOSTI?

Tak tudy raději ne.
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CO SE DĚJE V CHÝNOVSKÉM HÁJI
Na území Chýnovského háje, který je v majetku s.p. Lesy ČR, probíhá 
standardní lesnické hospodaření, včetně mýtních úmyslných těžeb. Na 
všech vytěžených plochách proběhla v minulosti řádná obnova porostů  
a je prováděna běžná péče o vysázené dřeviny (ochrana proti buřeni, proti 
poškozování zvěří, vylepšování porostů, prořezávky, probírky do 40 let 
věku atd.), výjimkou je holina vzniklá na konci roku 2017, která bude za-
lesněna v zákonem o lesích dané lhůtě stanovištně vhodnými dřevinami 
na jaře roku 2019. 
V letošním roce jsou plánované mýtní úmyslné těžby v souladu s plat-
ným lesním hospodářským plánem ve dvou porostních skupinách, a to 
123B12 (výměra holiny 0,4 ha, celková výše těžby 180 m3) a 123C13 
(výměra holiny 0,47 ha, celková výše těžby 185 m3) a proběhne zpraco-
vání tzv. nahodilé těžby, tzn. souší, zlomů a vývratů ve všech porostních 
skupinách na celém území Chýnovského háje (skládkování vytěžené 
dřevní hmoty je prováděno na pozemku soukromého vlastníka na zákla-
dě jím uděleného souhlasu), rovněž jsou naplánovány běžné výše uvede-
né pěstební práce. 
Zalesnění holin vzniklých v letošním roce předpokládáme na jaře roku 
2020. Všechny práce prováděné v lesních porostech se řídí lesním hospo-
dářským plánem pro lesní hospodářský celek Mělník platným pro období 
od 1. 1. 2017 do 31. 12. 2026.                               Ing. Miroslav Řezáč, revírník

HUSICE NILSKÁ NA VLTAVĚ
Kdo chodíte na procházku k vodě, jak se u nás již po generace říká, tak jste 
si možná všimli poměrně velkých světle hnědých husic, s tmavou skvr-
nou kolem očí a velkými bílými a zelenými poli na křídlech. Pokud jste 
je viděli ťapat na břehu, tak mají krásně růžovočervené nohy, stejně tak 
jako zobák. 
Není to jen tak ledajaká husa, jak jsem se dočetla v moudrých encyklo-
pediích, je to husice nilská, která, jak již její název napovídá, pochází  
z Egypta, kde v pradávných časech byla považována za posvátného ptá-
ka, zasvěceného bohyni Eset. Ve starověkém Egyptě byla husice chována, 
světe div se, jako hlídač nebo domácí společník. 
V 19. století byla vysazena v Anglii a od té doby se vyskytuje i ve Střed-
ní Evropě. V České republice byla poprvé zaznamenána koncem 90. let 
minulého století a objevuje se tu spíše nepravidelně, takže její pobyt  
v Libčicích je vzácností. Svým zbarvením ani velikostí se samec od samice 
moc neliší, ale bezpečně je rozeznáte, když se naštvou, protože samec syčí 
a husice kejhá.
Na hnízdění nejsou moc náročné, ale musí být blízko vody. Hnízdí na 
zemi, a protože jsou docela šikovné, tak klidně i na stromech v opuště-
ných hnízdech jiných ptáků či v dutinách stromů. O mláďata, šest i vícer-
čata, která mají jednou ročně, se starají oba rodiče, což je velmi sympa-
tické, že? Proč by měla být matka celá „ulítaná“ a tatínek by si jen tak plul 
po vodě a sem tam sezobnul nějakého bezobratlovce. Husice – otec je 
prostě výjimečný, velmi starostlivý, ale občas to až přehání. Bedlivě chrání 
teritorium kolem hnízda s mláďaty a poměrně agresivně odhání a napadá 
i náhodně se kolem vyskytující nevinné ptáky, k čemuž jej husice-matka 
svým štěbetáním poňouká a přitom souhlasně kývá hlavou. 
Skoro bych řekla, milé dámy, že je to, jak vidno i v přírodě osvědčená tak-
tika, jak žádat a zároveň chválit své muže k potřebné práci.

Hannah Bartíková

ZMĚNA PARKOVÁNÍ PŘED SAMOOBSLUHOU
Na parkovišti v centru města se objevila nová značka, která má za cíl pod-
pořit využívání třech parkovacích míst pro krátkodobé stání za účelem 
nákupu v blízkých obchodech, návštěvy městského úřadu, pošty, případ-
ně i lékaře. Ti, kteří chtějí parkovat v centru města delší dobu než 2 hodi-
ny, mají možnost využít parkoviště za samoobsluhou na rohu ulic U Staré 
školy a Libušina. 
Věříme, že řidiči budou ohleduplní a budou značku respektovat, čímž 
usnadní všem pohodlný dosah služeb v centru města. 

Doc. Ing. Vít Penížek, Ph.D., místostarosta
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Maluješ odjakživa, nebo jsi původně dělala něco jiného?
Jsem vyučená zlatnice. Při zakázkové výrobě jsem musela kreslit 
návrhy, třeba prsten ve tvaru květiny, a upravovat je přesně podle 
přání zákazníků. Takže asi ve mně něco bylo. Ale malovat jsem za-
čala až mnohem později. Od zlatnictví jsem přešla ke kancelářské 
práci a během nemoci jsem v televizi zahlédla  Janu Lastovičkovou 
Grygarovou malovat obraz na počkání. Byla jsem naprosto nadše-
ná. Dostala jsem se k ní na kurz a tím vše před čtyřmi roky začalo. 
Teď navštěvuji dlouhodobý kurz u Montiho Kubrika, kde se  sna-
žím každý měsíc  zdokonalovat.
Ty ale kurzy nenavštěvuješ jen jako žák, také sama učíš, že?
Ve Velkých Přílepech vedu kurz malby pro dospělé v ateliéru Arte-
lis. Také poskytuju individuální kurzy olejomalby, kdy zájemce při-
jde ke mně na dva dny, popovídáme si a zkusíme něco namalovat.
Maluješ tedy hlavně olejem?
Ano, je krásný a moc mě baví. Zkoušela jsem třeba i airbrush, který 
se mi hrozně líbí. Ale je to pro mě technika příliš namáhající ruku, 
takže jsem se vrátila ke štětci. Olej je úžasný v tom, že s ním mů-
žeš pracovat dnes a pak klidně až zase za dva týdny. Akryl, ten do 
večera uschne a při opravování už to potom není ono. Já nemaluju 
každý den. Někdy mám třeba týden, kdy si k tomu vůbec nesednu, 
ale pak maluju tři dny v kuse. To potom ani nevařím, jen si dám 
suchý rohlík a vyspím se.  Když už to jde, nechci to ztratit.

Jaká máš oblíbená témata?
Maluju všechno, co se mi líbí. Nejraději ženské portréty nebo cel-
kově ženy. Jako předlohy někdy využívám obrazy z internetu nebo 
maluju podle fotek. Pokud maluju námět z hlavy, musím si ho na 
plátno nejprve předkreslit hrudkou. V každém tom obraze je pak 
kousek mě. S každým se mazlím, snažím se, aby byl dle mého umě-
ní a možností to nejlepší ze mne. Takže mám velkou radost, když 
si ho někdo koupí, nebo ho daruju, a tahle moje část potom visí 
někde na zdi.
Kde vystavuješ? 
Různě. Zatím hlavně po Praze. Úplně první výstavu jsem měla 
naproti přes řeku v Měšicích, tam mají krásné výstavní prostory 
ve volnočasovém centru. Loni jsem vystavovala tady u sousedů ve 
Velkých Přílepech, kde mě mile překvapil velký počet návštěvníků. 
Na letošní červen mám domluvenou výstavu v Blovicích u Plzně. 
Někde mě osloví sami, někde se na možnost vystavování ptám já. 
Vždycky mám pak velkou trému. Ještě se mi nestalo, že by to do-
padlo špatně, ale stejně jsem pokaždé napjatá, jestli se moje obrazy 
budou lidem líbit.
A jak je to s libčickou výstavou? 
Na tu se velmi těším. Spoustě místních se líbí obrazy, které dávám 
na Facebook. Vidět ale obraz na telefonu nebo na počítači je něco 
úplně jiného, než mít možnost si ho prohlédnout ve skutečnosti.

Mgr. Kateřina Babková a Lenka Hulínská

Jitka Koláčková prožila v Libčicích většinu dětství a po 
pauze strávené v sousedních Roztokách se tady před 
více než třiceti lety usadila natrvalo. Nyní se tu v re-
stauraci Na plovárně chystá vystavovat svá díla. Kdo 
Jitka je, a na co se můžete na výstavě těšit, se dozvíte  
v našem rozhovoru.

V KAŽDÉM OBRAZE JE KOUSEK MĚ
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VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA HASIČŮ
V sobotu 12. ledna proběhla na Libčické plovárně tradiční výroční valná hromada Sboru dobrovolných hasičů  
Libčice nad Vltavou. To je slavnostní spolková schůze, kde se bilancuje rok minulý a plánuje činnost v roce novém. 
A letos byl duch ještě svátečnější, neboť jsme udíleli medaile za věrnost.
Po zprávách o činnostech našeho sboru v minulém roce došlo na slavnostní předání medailí SH ČMS OSH Praha-
-západ za věrnost (10, 20, 30 a 40 let členství u sboru dobrovolných hasičů). Oceněných bylo celkem 14, viz níže.
Potěšila nás početná návštěva šesti hasičských sborů z okolí. Město Libčice reprezentoval pan místostarosta Vít Pe-
nížek a přítomen byl i okresní starosta hasičů. Hosté ve svých zdravicích pochválili zejména naši práci s mládeží  
a ocenili, že jsme se rozhodli bojovat a personální nesnáze ve výjezdové jednotce v minulém roce úspěšně překonat. 
V krásném a emotivním projevu vyzdvihl Ing. Josef Myslín  důležitost dobrovolnické práce hasičů, zejména s mláde-
ží. Výchova příští generace je to hlavní.
Následovalo již jen odhlasování závěrečného usnesení a pak přišla řada na neformální zábavu. V odpoledních hodinách 
jsme se rozešli domů s pocitem dobrého roku 2018 za námi a přáním, aby ten nový byl ještě úspěšnější. A to přejeme  
i vám.

                                                                                                                             Mgr. Jan Menšík, jednatel

Medaile za věrnost byla v roce 2019 udělena těmto členům SDH Libčice nad Vltavou:
   Stanislav Boháč
   Pavel Bartoš
   Pavel Eger
   Stanislav Bezděka
   Tomáš Boháč
   Radka Čmelíková
   Iveta Náměstková
   Vladimír Levý
   Jaroslav Mostek
   Vladimír Čmelík
   Martin Boháč
   Petr Táčner
   Jaroslav Náměstek
   Růžena Boháčová
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Pro milovníky historie (včetně té lokální) není lepší místo k poznání než 
je archiv. Naše město leží v okrese Praha-západ a ten má svůj archiv v Do-
břichovicích. Je to sice trochu z ruky, ale kombinací vlak-autobus se tam 
lze dostat za slabé dvě hodiny. Návštěva stojí zato.
O Libčicích jsou v archivu dva fondy, které sdružují dokumenty zhruba 
od roku 1881 do současnosti. Z těchto fondů bylo v minulosti hojně čer-
páno pro nejrůznější publikace, které vznikaly v našem městě, a to včetně 
Libčických novin a Libčických křižovatek. V nedávné době však v archivu 
přibyl další zdroj poznatků. Je jím Soupis regionálních periodik, který za-
hrnuje i libčické tituly.
V Libčických novinách i v Libčických křižovatkách bylo již několikrát 
citováno z původních zdejších novin, které vycházely před druhou světo-
vou válkou a jsou dnes uloženy (ne zcela kompletně) v Knihovně Národ-
ního muzea. V dobřichovickém archivu jsou k dispozici výtisky novějších 
Libčických novin z let 1975-1976 a posléze od roku 1991 do současnosti. 
Pracovníci archivu projevili zájem o výtisky Libčických křižovatek, které 
se jim Libčický občanský spolek LOS pokusí dodat v co nejkompletnější 
podobě. Při této příležitosti prosím, aby ti, kteří mají některé starší vý-
tisky Libčických křižovatek a mohou je postrádat, kontaktovali autora 
tohoto článku.
Dalšími libčickými periodiky, v archivu dosažitelnými, jsou Měsíčník 
bezpečnosti z roku 1958, Nezávislý libčický občasník A.B.A z roku 1990, 
Občanský deník OF z téhož roku a šroubárenský měsíčník Správná cesta, 
který s menšími výjimkami je k dispozici od roku 1950 do roku 1967.

A právě toto periodikum stojí za prozkoumání. Život obce a továrny  
v těch letech byl hodně provázaný, takže lze nalézt informace nejen o 
závazcích, pracovních postupech a plnění plánu, ale i o dění v Libčicích 
jako takových. Vyskytuje se tu mnoho jmen, které starší generace osobně 
často pamatuje, mladší zase možná znají jejich děti a vnuky.
K Správné cestě je nutné přistupovat s uvědoměním si politické a spole-
čenské situace daných let. Jako by na nás při četbě hleděl duch budovatel-
ských filmů. To, co dnes vypadá komicky, často skrývalo nelehké životní 
osudy. Samozřejmě v první řadě se na stránkách Správné cesty vyskytu-
je výroba, plnění plánu, úderníci. Do toho boj za mír, třídní uvědomění  
a všudypřítomný duch kolektivismu.
V listopadovém čísle z roku 1950 se například píše o slibu nových pio-
nýrů, který se konal v sokolovně: „Ukázalo se, že nám roste mládež nová, 
které právem můžeme říci mládež Gottwaldova“. V pozdější době se často 
objevují jména „bulačů“, tedy těch, kteří neomluveně zameškali pracovní 
směny. Dokonce je zde otištěn rozsudek okresního soudu, jímž se odsu-
zuje dělník Vlach za zameškané směny s odůvodněním, že „narušil chod 
národního hospodářství“. Časté příspěvky partajních a odborářských 
šéfů jsou plné rádoby vzletných, ale totálně pustých frází. Třídní hledis-
ko je přítomno i v běžných situacích. Například vznikající Závodní klub 
myslivosti má problém s přidělením honitby. Jednatel klubu píše v roce 
1950 příspěvek, kde se uvádí: „Myslivost má být zlidověna. Lidové kádry 
by byly. Honitba ne. Čekáme a doufáme, že snad se přece jen některému tomu 
silnému jedinci vlastnícímu dosud honitbu zželí našeho osudu a přijde nám ji 
nabídnouti“. Na kterého konkrétního majitele honitby tento nátlak mířil, 
se už dnešní čtenář nedozvídá.
Příspěvky ve Správné cestě také zhusta popisují vznik a činnost různých 
oddílů a kroužků. K fotbalu přibyla házená, velmi agilní byli kuželkáři  
a šachisté, hokejisté, vznikl boxerský oddíl a dokonce i továrenský ae-
roklub, jehož členové létali na větroních na kralupském letišti. O aeroklu-
bu se tu píše: „Létání se musí stát v naší lidově demokratické republice ma-
sovým sportem, který bude zárukou, že naše vzdušné moře bude ovládáno 

soudruhy plně oddanými našemu státnímu zřízení, kteří v případě potřeby 
by jen krátkým výcvikem byli schopni ujmouti se řízení motorových letadel“.
Zvláštní kapitolou jsou ochotníci, kteří v roce 1950 sehráli kus s vše vy-
povídajícím titulem „Setkání na Labi“, který se v novinách dočkal opatrné 
kritiky. Nadšeně byl naopak přijat klasický Moliérův Lakomec, o němž 
bylo mimo jiné řečeno, že „výprava Karla Franty se vyrovnala pražské 
scéně“. Bez muziky v Libčicích ani v těchto letech nebylo nic. Například 
místní odbočka Lidových hudebníků uspořádala v roce 1950 Hudební 
besedu na Černé hoře, kde hrály hned dva orchestry – dechový a jazzový. 
Výtěžek z akce byl věnován místním školám.

S kritikou to tehdy (stejně jako dnes) nebylo v místních novinách jed-
noduché. Jako ukázku lze citovat odpověď na kritiku z roku 1953: „Za 
vydávání závodního časopisu je odpovědna strana. To si musí každý jednou 
provždy uvědomit. Stranická organizace, redakční rada a zodpovědný redak-
tor musí všechny články pečlivě přebrat, politicky zhodnotit a zvážit, jakou 
odezvu budou mít ... Kritiku práce, ovšem správnou, kritiku vedoucích činitelů 
v závodě mají možnost provádět uvědomělí dělníci....Tak tedy ne, soudruzi. 
Závodní časopis bude a musí mít úroveň, bude vybírat články hodnotné, které 
mají smysl a cíl ... Rozhodně odmítneme útoky osobní apod. i přes někdy až 
brutální nátlak některých dopisovatelů“.
Bez komentáře. PhDr. Petr Schönfeld, zastupitel za LOS

schonfeld@volny.cz

NAŠE CESTA JE SPRÁVNÁ, ALE S KRITIKOU OPATRNĚ
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Vánoční přírodovědná soutěž v naší škole
V prosinci se konala již čtvrtá přírodovědná soutěž v tomto školním 
roce. Tentokrát byla zaměřena na rostliny, které patří k Vánocům dnes  
a které patřily minulosti.
Do soutěže bylo vybráno celkem 16 rostlin, každá měla hodnotu 
jednoho bodu. Nápovědou byl obsáhlý písemný text o používaných 
rostlinách, ale záměrně chyběly obrázky. Ty si museli žáci vyhledat  
v odborné literatuře nebo na internetu.
Soutěž zaujala nejen žáky, ale i učitele, kteří se mimo soutěž také zú-
častnili. Výsledky byly pozoruhodné. 
První místo obsadila skupina třinácti žáků I. A třídy (Laura Barneto-
vá, Lukáš Čmelík, Aneta Fléglová, Hana Folwarczná, Alex Havlíček, 
Matyáš Holeček, Klaudie Janovská, Mikuláš Jányš, Alena Khunová, 
Eliška Maxová, Dominik Skála, Viola Turini, Zdeněk Zázvorka) s 15 
body. Zde musela pomoci paní učitelka.
Druhé místo obsadila Petra Dvořáková (VII. třída) se 14 body  
a o třetí místo se dělí Tereza Veselková a Matěj Loskot (VII. třída) 
se 13 body.
Také učitelé nezklamali, neboť dosáhli 15 bodů.
Všem zúčastněným blahopřejeme!

Mgr. Věra Reslerová, učitelka přírodopisu a chemie

P.S. Milovníky přírody zvu na novou únorovou soutěž Kouzlo šišek.

SBÍRKA PRO LESAN
Jako každoročně se naše škola zapojila do sbírky pro psí útulek Lesan v Kralupech nad Vltavou. 
Zaměstnanci útulku si pro psí a kočičí opuštěné miláčky díky dětem odvezli plné auto krmiva, 
dobrot, dek a pelíšků. Na oplátku si mohly děti pohladit dva pejsky, kteří hledají nový domov  
a dozvědět se zajímavosti z oblasti kynologie.

LEDNOVÉ VÝTVARNÉ PROJEKTY 
Žáci 2. stupně si v hodinách výtvarné výchovy a pracovní činnosti  vyzkoušeli roli návrhářů zim-
ních sportovních oděvů.

NÁVŠTĚVA STUDENTEK Z KRALUPSKÉHO  GYMNÁZIA
Dne 15. února nás navštívily v doprovodu svých profesorek studentky Dvořákova gymnázia  
v Kralupech nad Vltavou. V rámci volby povolání se žáci naší školy 8. a 9. ročníku formou zajíma-
vé prezentace seznámili s nabídkou nových oborů na gymnáziu a studentky gymnázia představily 
našim žákům jaké je studium na gymnáziu z jejich pohledu.



Jistě také znáte takové to: „Vždyť Vánoce jsou jen jednou za rok, 
tak si dopřejeme…“ Toto tvrzení je sice pravdou, ale většinou to 
končí tak, že se od prvního adventu, tj. měsíc před Vánoci, začíná-
me ládovat vánočními lahůdkami od vaječného koňaku počínaje 
a věčným ochutnáváním cukroví konče. Často si pak po Novém 
roce, kdy prozřeme, stěžujeme: „To je hrůza, jak já se jen dostanu 
zpět do kalhot? Vždyť jsem je oblékla ještě před pár týdny a dnes 
se do nich nevejdu. “

Jak tedy postupovat?
Rozhodně nedoporučuji v návalu paniky cvičit každý den až do 
úmoru, zvlášť pro ty, kteří se sportem nemají valné zkušenosti, 
mohlo by vás to odradit.
Ideální je začít pozvolna. Mezi námi, pokud jsme do teď polehávali 
na pohovce, tak se to asi nezblázní. Začátečníci by tedy měli jednou 
až dvakrát týdně zařadit aerobní cvičení, které podpoří spalování 
přebytečných tuků. Zapomínat bychom také neměli na posilova-
cí cvičení, které by mělo být nejlépe na konci aerobního cvičení, 
protože k čemu nám je štíhlá postava, když vypadáme jako rosol 
a když neumíme správně zapojit svalstvo ani v běžném životě. To 
se nejvíce a často nejbolestněji projeví při zakopnutí a případném 
pádu. Nechci nikoho strašit, ale je to fakt, že lidé, kteří celoživotně 
nedbají o vlastní tělo a svou kondici, končí ve stáří často zdevas-
tovaní s řídnutím kostí a mohou v těch nejhorších případech zů-

stat odkázáni na pomoc druhých. Trochu jsem odbočila, ale stále 
mluvím k začátečníkům, kteří se rozhodnou po svátcích cvičit. Po 
dvou týdnech bych jim doporučila cvičit pravidelně - minimálně 
třikrát týdně, nebo alespoň každý den strávit půl hodiny na čers-
tvém vzduchu a spojit to s procházkou rychlou chůzí. V případě, 
kdy nemáte dostatek času, je výbornou volbou pohybu HIIT cvi-
čení, ale o tom více v dalším článku.

Nejdůležitější jídelníček
Co se jídelníčku týče, abychom po svátcích nebyli těžcí, je vhodné 
stravu odlehčit, zařadit pravidelné jídlo. Minimálně třikrát denně 
větší jídlo, v případě hladu je žádoucí dopřát si menší svačinu. Sva-
čina může mít podobu ořechů, zdravých müsli tyčinek, zeleniny, 
ovoce atd. Důležité je nepřejídat se! Vyhýbat bychom se měli pře-
devším jednoduchým sacharidům jako je cukr, cukrovinky, slané 
pochutiny atd. Zařadit bychom měli především více zeleniny, pár 
kusů ovoce, kvalitní oleje jako je kokosový či olivový a přemýšlet o 
tom, co jíme, protože je pravdou, že jsme tím, co jíme.

Zdravější hodování
V dnešní době není problém nahradit cokoliv kvalitnější a zdravěj-
ší variantou, i když připravujete nebo se účastníte nějaké společen-
ské akce s rautem. Na vzestupu jsou tzv. veganské varianty všech 
dobrůtek, které si běžně dopřávají „všežravci“. Stačí pouze zapátrat 
a přemýšlet. Velice lahodnou variantou jsou raw cukrovinky, rych-
lé, zdravé a syté, tudíž toho nesníte tolik a pochutnáte si. Řízek se 
nemusí obalovat v trojobalu, ale v hrašce, která je vhodná i pro ce-
liaky, hrachová zdravější náhrada. Víno volme sušší s menším pro-
centem alkoholu, pravidelně prokládejme čistou vodou. Tvrdému 
alkoholu se raději vyhýbejte obloukem, nejen že je to nálož kalo-
rií a zátěž pro játra, ale nejspíš vás druhý den bude pořádně bolet 
hlava. Představivosti se meze nekladou, stačí jen malinko více pře-
mýšlet a hledat. Variant je nespočet.
Pokud se však celoročně hlídáme, žijeme rozumným zdravým ži-
votním stylem, jeden den v roce nás přece nezabije. Tudíž si ho 
klidně vychutnejme bez výčitek, důležité je ale najít opět brzy ces-
tu zpět a nezanevřít na vlastní zdraví. Doporučuji jednou měsíčně 
případně jednou za čas zařadit jednodenní půst. Ať už jen vyne-
chání živočišných výrobků nebo pouze půst ovocný, zeleninový či 
pouze na vodě. Tělo se krásně revitalizuje, nastartuje a vy budete 
mít zase spousty energie. Trocha odlehčení na závěr, moje mamka 
vždy říkala: „Až tlustí budou hubení, hubení budou studení.“ 

Ing. Veronika Jandová, 
trenérka a poradce pro zdravý životní styl
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Firma, zabývající se ruční výrobou knedlíků hledá do svého kolektivu:
• ŘIDIČE NA ROZVOZ ZBOŽÍ 
     Služební vůz i telefon k dispozici.
• OPERÁTORA DO VÝROBY
Zájímavá pracovní doba i finanční ohodnocení. Pracoviště Libčice 
nad Vltavou. Nástup možný ihned.

Volejte: 603 200 220

Mladá rodina by ráda koupila 
rodinný dům 

nebo stavební pozemek, 
případně velký byt minimálně 4+kk 

v Libčicích nad Vltavou.
Prosím volejte na tel: 605 547 952.

Děkuji. Jarolímková. 
Zn. Bez realitky.

POVÁNOČNÍ KIL A? UŽ NIKDY!
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ŠK Liběhrad uspořádal před Vánoci turnaj v bleskovém šachu o přebor-
níka Libčic.
1. Framberk Jan, 2. Plicka Petr, 3. Zítko Martin atd.
Byly rozehrány soutěže osmičlenných družstev.
A mužstvo 
Sokol Hostivice-ŠK Liběhrad A 5,5-2,5
ŠK Liběhrad-SK DDM Slaný-Velvary 3,5-4,5
Český Lev Kolešovice B-ŠK Liběhrad 5,5-2,5
ŠK Liběhrad-Caissa Roztoky 3,5-4,5
ŠK Zdice-ŠK Liběhrad 6,5-1,5
Z výsledků je patrné, že družstvo se nachází v soutěži na posledním místě.
 
Dvě věže proti věži.
Převaha věže zpravidla postačí k vítězství. Silnější strana se však musí vy-
stříhat zatlačení soupeřova krále do patového postavení.

ŠACHOVÝ KOUTEK

1.Vf8+ - Kh7, 2.Vh8+ - Kg6, 3.Vh6+ - Kf7, 4.Vf6+ - Ke7, 5.Ve6+ - Kd7, 
6.Vd6+ - Kc7, 7. c6+ - Kb7 
Černý král nesmí v žádném případě sebrat bílou věž, protože by byl pat.  
Konečně našel černý král útočiště a v dalších tazích zvítězí. Kdyby však 
stála černá věž b2 na g2, nezabránil by černý remíze.          Vladislav Tyban

LIBČICKÁ PLOVÁRNA
2. 2. 2019 od 17:00

VERNISÁŽ VÝSTAVY OBRAZŮ 
JITKY KOLÁČKOVÉ

19:00 zpívají Andrea & Hanka
výstava bude trvat do konce února

16. 2. 2019 od 19:00

RUMTORÁDI
A HOSTÉ 

a dále pak každou 3. sobotu v měsíci

9. 3. 2019 od 19:00

MDŽ VEČÍREK 
hraje a zpívá Pavel-Ká

Za mých mladých let jsme prostě chodili do Sokola. Sokolovna pras-
kala ve švech, ani jsme se nevešli na značky namalované na parketách. 
Vyvolení byli ze Sokola vybráni a vyznamenáni tím, že směli chodit do 
gymnastiky, kde pod vedením dnes již legendárního libčického gym-
nasty a trenéra Jardy Nováka, na kterého nelze zapomenout, zdolávali 
úskalí jednoho z nejtěžších sportů, které znám. Je to již více než rok, 
co nás Jarda Novák nečekaně opustil, a tak se ve jménu jeho památky 
všemožně snažíme pokračovat v tom, čemu on zasvětil celý svůj život. 
Nutno podotknout, že s obtížemi, ale přesto poměrně úspěšně. 
Trenérka Markéta Tomandlová se svým zatím málo početným, ale 
velmi úspěšným závodním oddílem obsazuje první místa na každých 

VŠESTRANNOST

sokolských závodech. Tři gymnastky z Libčic „na bedně“ se již stávají 
tradicí. Podobně je tomu tak i u chlapců pod vedením Karla Jandy, kte-
rý sám svými výkony proslavuje jméno libčického Sokola na závodech 
republikových, dokonce i zahraničních. A parkouristi, jejichž oddíl 
Jarda Novák přes odpor mnohých založil, si zaslouží obdiv nás všech. 
Nicméně sokolská všestrannost není zaměřena jen na ty nejlepší výko-
ny oceněné medailemi. Úspěchem může být i pouhý kotoul vpřed, či 
vzad, hvězda, rondát, nebo výmyk a šplh, včetně několika atletických 
disciplín. O to se snaží naše tzv. gymnastická přípravka. K mé velké 
radosti máme registrovaných více než 40 dětí, které již od 6 let 2x týd-
ně dochází do sokolovny a radují se z každého sebemenšího pokroku. 
Je až dojemné sledovat, jak se snaží, jak i za cenu modřin a občasných 
slziček nacházejí sami sebe, koordinují své pohyby a rostou do krásy. 
To je naše gymnastická přípravka, která si neklade za cíl nic více, než 
naučit děti milovat pohyb, těšit se z drobných úspěchů a pravidelně 
docházet do kolektivu, který stmeluje stejný zájem. Je mi ctí, že zrov-
na já mohu děti z Libčic i okolních obcí, které k nám dojíždějí, učit a 
předat jim to, co do mě vložil nezapomenutelný náčelník Jarda Novák. 

Hannah Bartíková, cvičitelka TJ Sokol Libčice nad Vltavou
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PNEUSERVIS
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů. Auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby, speciální. Provádíme odbornou mon-
táž a opravy pneu na nejmodernějších strojích 
s nejmodernějšími technologiemi. Odborná 
konzultace při výběru nabízeného zboží. Nabí-
zíme uskladnění i kompletních sad kol a jejich 
servis. Prodej příslušenství. Přímé zastoupení 
prémiových značek pneumatik a disků.

KONTAKT:
Lumír Novotný, 774 151 334,

lumir.novotny@autohouser.cz
Bohumil Houser, 731 151 341,

PRODEJ A SERVIS, 220 911 128,

AUTOSERVIS
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a dezinfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KONTAKT:
Josef Čížkovský, 731 151 334
Miroslav Vejbora, 731 862 462

STK EMISE, 233 910 042
servis@autohouser.cz

AUTODÍLY
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod.
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů na 
většinu automobilů ve spolupráci se značkový-
mi i neznačkovými dodavateli. Naši hlavní do-
davatelé jsou: AŠ FINANCIAL, AUTO KELLY, 
APM, ACI, ELIT, INTER CARS, MG PARTS, 
SPEI SERVIS, STAHLGRUBER, STUALARM 
a další. Po dohodě zajistíme i originální ná-
hradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KONTAKT:
Martin Franc, 739 465 534,
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731 151 337
Pavel Ondrák, 731 151 343

www.autohouser.cz

AFK LIBČICE NAD VLTAVOU 
POŘÁDÁ V KULTURNÍM DOMĚ

24. února 2019 od 14:00
Moderuje: Ing. Evžen Novák

Hraje:  DJ Andrea Formánková

Vstupné: děti zdarma, dospělí Kč 50

DĚTSKÝ KARNEVAL

23. února 2019 od 20:00
Hraje: hudební skupina GRADACE

Vstupné: Kč 100. Bohatá tombola.

AFK LIBČICE NAD VLTAVOU 
POŘÁDÁ V KULTURNÍM DOMĚ

75. 

SPORTOVNÍ KARNEVAL
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podepsaní autoři. Náklad 1500 ks, zdarma, roznáška prostřednictvím České pošty do všech libčických domácností. Uzávěrka pro příjem příspěvků vždy k 15. dni v měsíci.

Zima
Mrzne, sněží, to to zebe,

hodně sněhu spadlo z nebe,
ptáčkové teď starost mají,

jak potravu obstarají.
Kde jsou v domě hodná dítka,

dávají jim do krmítka,
trochu zrní trochu máčku,

ať si dají do zobáčku.

Každé slovo nějak zní a krásnou básničku vytvoříš 
tak, že si se stejně znějícími slovy pohraješ…
Nakresli čáry mezi obrázky věcí a postav, jejichž 
názvy se rýmují.

Zkusili byste také vymyslet svou vlastní básničku?
Třeba takovou, která by obsahovala slova z úkolu?




